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Protokół 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji 

(protokół nr 69/21), Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich (protokół nr 36/21) oraz Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych (protokół nr 39/21) odbytego w dniu 09 grudnia 2021 r. od 

godz. 15:30 do godz. 18:57 w trybie hybrydowym. Stacjonarnie 

posiedzenie odbyło się w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

 

Obecni według załączonej listy.  

 

 Na wstępie posiedzenia dokonano wyboru Przewodniczącego 

wspólnego posiedzenia, którym został wybrany radny Adam Francik. 

Prowadzący obrady przywitał przybyłych członków poszczególnych 

Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie.    

 

Następnie przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Dyskusja na temat związany z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych 

pochodzących z nieruchomości zamieszkałych z terenu Gminy Świerklaniec.  

3. Zakończenie. 

 

Ad. 2. 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, szczegółowo przedstawiła możliwe 

do wprowadzenia, zgodnie przepisami prawa, zmiany. Dodała, że przedstawione zmiany zostały 

uwzględnione w przekazanych materiałach. W dalszej części przedstawiła ilości 
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odpadów poszczególnych frakcji odbieranych na gminnym placu gospodarczym. Następnie 

przedstawiła kalkulację kosztów odnośnie odbioru odpadów biodegradowalnych.  

 

Radny Jerzy Siwy zwrócił się z zapytaniem, czy przekształcenie gminnego placu gospodarczego 

w punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych będzie wiązało się z dodatkowymi kosztami.  

 

Radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy znane są koszty, które obecnie są ponoszone 

w związku z wykonywaniem usługi związanej z obsługą punktu selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych. W dalszej części wyraził swoją opinię, że nie należy wprowadzać dodatkowych 

limitów odnośnie ilości odbieranych odpadów wielkogabarytowych, remontowo -budowlanych 

oraz opon, ponieważ dalsze limitowanie przedstawionych frakcji odpadów może powodować 

ryzyko, że mieszkańcy będą się ich pozbywać w nielegalny sposób. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że niemożliwe jest 

jednoznaczne określenie kosztów związanych z wprowadzeniem zaproponowanych zmian, 

ponieważ ilość odbieranych odpadów ulega stałym zmianom i przy przeprowadzaniu porównań 

faktur za wykonanie usługi w poszczególnych miesiącach, odnotowywane są duże wahania. 

W dalszej części poinformowała, że zmiana gminnego placu gospodarczego w punkt selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych będzie wiązała się z kosztami pracowniczymi dotyczącymi 

zatrudnienia dwóch pracowników, w tym jednego na stanowisku urzędniczym, który w zakresie 

swoich obowiązków miałby obsługę systemu BDO. W dalszej części poinformowała, że w zakresie 

zmiany sposobu odbierania odpadów biodegradowalnych, należy uwzględnić fakt, że oferenci 

kalkulując ofertę najprawdopodobniej wliczą koszty związane z koniecznością wyposażenia 

mieszkańców w brązowe plastikowe pojemniki, służące do odbioru bioodpadów. Dodała, że w 

Gminie Świerklaniec występuje około 2500 zamieszkałych nieruchomości, a pojemniki, które 

zostaną dostarczone do mieszkańców muszą spełniać odpowiednie wymagania i być kompatybilne 

z pojazdami służącymi do wywozu odpadów. W dalszej części poinformowała, że usługa związana z 

obsługą i zapewnieniem dostępności punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych nie została 

wyodrębniona jako osobne zadanie, w związku z czym w złożonej ofercie nie została ona 

uwzględniona jako osobna pozycja w kosztorysie i nie można określić kosztów z tym związanych. 

Nadmieniła, że propozycja dotycząca przekształcenia gminnego placu gospodarczego w punkt 
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selektywnej zbiórki odpadów komunalnych ma na celu zwiększenie konkurencyjności, co może 

doprowadzić do zwiększenia ilości ofert, które zostaną złożone w postępowaniu przetargowym.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, jakiego okresu 

dotyczy kwota niedopłaty przedstawiona w przedłożonych materiałach przy braku zmian wysokości 

stawek opłat ponoszonych przez mieszkańców w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że kwota 

niedopłaty 482.437,14 zł przedstawiona w przedłożonych obejmuje okres od stycznia do 

października bieżącego roku. W dalszej części poinformowała, że na podstawie otrzymanej za 

miesiąc listopad faktury można szacunkowo wyliczyć, że w okresie 12 miesięcy wysokość 

niedopłaty będzie wynosić 411.105,05 zł. Nadmieniła, że na podstawie przeprowadzonych wyliczeń 

szacunkowych do końca obowiązywania umowy, czyli do czerwca 2022 roku, niedopłata za okres 18 

miesięcy wyniesie, aż 723.247,78 zł. Dodała, że wzrost wskazanej wartości jest związane ze zbiórką 

odpadów wielkogabarytowych spod posesji w miesiącach wiosennych, co powoduje, że 

wystawiona faktura opiewa na kwotę około 2 razy wyższą, w porównaniu do pozostałych miesięcy.  

 

W dalszej części omawiania niemniejszego punktu porządku obrad przeprowadzono dyskusję na 

temat ilości odbieranych odpadów biodegradowalnych w poszczególnych latach prowadzenia 

gospodarki odpadami w Gminie Świerklaniec w odniesieniu do planowanych ilości odebranych 

odpadów omawianej frakcji. Ponadto, w sposób szczegółowy omówiono propozycję ograniczenia 

ilości odbieranych odpadów biodegradowalnych przez m.in. budowę instalacji do przetwarzania 

odpadów biodegradowalnych w formie porozumienia komunalnego pomiędzy jednostkami 

samorządu terytorialnego, ograniczenie ilości worków odbieranych w ramach pobieranej opłaty 

oraz wprowadzenie opłaty za odbiór ponadprogramowych worków z odpadami zielonymi oraz 

określenie sposobu ich dystrybucji. Ponadto, omówiono możliwość odbioru odpadów 

biodegradowalnych w plastikowych pojemnikach z uwzględnieniem konieczności uruchomienia 

odbioru omawianej frakcji odpadów przez punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych oraz 

wyposażenia mieszkańców w odpowiednie pojemniki, a także sposobu rozliczenia tej czynności. 

Zaproponowano również, aby odpady biodegradowalne były odbierane w punkcie selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych na podstawie kserokopii deklaracji złożonej w Urzędzie Gminy. 
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Dodatkowo poruszono kwestię wprowadzenia worków, które będą możliwe do weryfikacji pod 

względem gminy, z której pochodzą, a w przyszłości również pod względem mieszkańca. Ponadto, 

zaproponowano, aby stawka za odbiór odpadów biodegradowalnych była zróżnicowana 

w zależności od wielkości posesji.   

 

W dalszej części poruszono kwestię kontroli przeprowadzonych u mieszkańców w zakresie sposobu 

prowadzenia segregacji odpadów, a także prowadzenia czynności kontrolnych względem 

wykonawcy usługi odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych firmy Remondis. 

Zasugerowano również, aby rozważyć możliwość montażu kamer na samochodach prowadzących 

odbiór odpadów.  

 

Następnie Radni szczegółowo omówili tematykę zaległości w ponoszonych przez mieszkańców 

opłatach oraz prowadzonych w związku z tym postępowaniach. Ponadto, przeprowadzono dyskusję 

na temat wprowadzenia zasad, które doprowadzą do zbilansowania, pod względem finansowym, 

systemu gospodarki odpadami w Gminie Świerklaniec oraz sposobu finansowania powstałych 

braków wynikających z niewystarczającej ilości wpływów z opłat ponoszonych przez mieszkańców, 

ponieważ zgodnie z nowelizacją przepisów można dopłacać do systemu gospodarki komunalnej ze 

środków pochodzących z budżetu gminy.   

 

Radni wielokrotnie zwracali również uwagę na konieczność zmiany ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. 

 

W dalszej kolejności szczegółowo omówiono kwestię przekształcenia gminnego placu 

gospodarczego w punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 

 

Następnie omówiono kwestię utylizacji opadów biodegradowalnych nagromadzonych na gminnym 

placu gospodarczym podczas realizacji umowy w ubiegłym roku, które nie wiązało się 

z poniesieniem dodatkowych kosztów. 

 

Ponadto, omówiono kwestię projektu uchwały złożonego przez grupę Radnych w sprawie 

zastosowania ulg w opłatach za odbiór i zagospodarowania odpadów biodegradowalnych dla 
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rodzin wielodzietnych. W dalszej części omówiono możliwość zastosowania systemu system 

kaucyjnego w przyszłej nowelizacji przepisów prawa.      

 

Ad. 3. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący posiedzenie radny Adam Francik o godz. 18:57 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Świerklaniec. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 
 

        Przewodniczący 
 Komisji Gospodarki, 
 Budżetu i Inwestycji 

 
 Jerzy Siwy 

 
     Przewodniczący  

     Komisji Oświaty, Kultury  
     i Spraw Społecznych 

 
     Jacek Grysko 

 
        Przewodniczący  

  Komisji Sportu, Rekreacji, 
  Turystyki i Spraw Obywatelskich 

   
Adam Francik 

 

 

 

 
 


